
Komisja Finansów Publicznych 
7 lutego 2023 r. 

 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Wybiła nam godzina 16. Witam Państwa bardzo serdecznie na Komisji Finansów Publicznych w dniu 
7 lutego 2023 roku. Zgodnie z ustawą o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 
kryzysowych o zdalnym trybie obradowania decyduje organ stanowiący jednostki samorządu 
terytorialnego albo inny organ, działając kolegialnie w głosowaniu jawnym, tak że bardzo proszę 
Państwa Radnych o przegłosowanie dzisiejszego  posiedzenia online. Czy ktoś z Państwa jest 
przeciw? Jednogłośnie za. Dziękuję. Przechodzimy do porządku obrad, który otrzymaliście Państwo 
na tablety. Otwieram dzisiejsze posiedzenie. Witam Panią Prezydent, Pana Prezydenta, Szanownych 
Państwa Radnych, naczelników wydziałów, dyrektorów jednostek oraz szanownych gości, których 
mamy dzisiaj na komisji. Przechodzimy do przyjęcia porządku obrad. Czy ktoś z Państwa jest 
przeciw? Jednogłośnie za, dziękuję. Punkt 3 jest to przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji 
Finansów Publicznych z dnia 13 grudnia 2022 roku i również Państwa Radnych poproszę o 
przegłosowanie tego protokołu. Czy ktoś jest przeciw, czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie 
za, dziękuję. Przechodzimy do punktu 4. Jest to działalność i finanse Przedsiębiorstwa Energetyki 
Cieplnej spółka z o. o. w Tychach i tutaj materiały otrzymaliśmy na tablety. Jeżeli tutaj ktoś chciałby 
podyskutować, to otwieram dyskusję w tym punkcie 4. Nie widzę, tak że dziękuję ślicznie. 
Przechodzimy tym samym do punktu 5, jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały numer  XXXVIII/585/17 Rady Miasta Tychy z dnia dwudziestego drugiego 22 czerwca 2017 
roku w sprawie zaciągnięcia kredytu w Europejskim Banku Inwestycyjnym na finansowanie wydatków 
majątkowych miasta Tychy w latach  2019-2023. I tutaj Pan Naczelnik, proszę. 
 
Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 
Szanowni Państwo, zmiana dotyczy przesunięcia części kredytu, który mieliśmy zaplanowany w roku 
ubiegłym na rok bieżący. Przypomnę tylko, że w zeszłym roku plan zaciągnięcia kredytu z EBI 
oscylował  w kwocie 43 000 000 złotych. Zaciągnęliśmy tylko 24 500 000. Stało się to w związku z 
koniecznością przeniesienia części wydatków majątkowych na rok bieżący. Nie było potrzeby 
zaciągania kredytu w całej planowanej kwocie. W związku z tym 18 500 000 przesuwamy do planu 
roku bieżącego. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Otwieram dyskusję w tym punkcie.  
 
Radny Dariusz Wencepel 
Ja mam pytanie. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Tak, proszę,  Panie Dariuszu. 
 
Radny Dariusz Wencepel 
Ja mam pytanie, jaki jest koszt pieniądza w tym Europejskim Banku? 
 
Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 
Każda transza zaciągana w EBI jest jak, gdyby osobnym, swego rodzaju osobnym kredytem.  
Wnioskujemy w momencie chęci ubiegania się o zaciągnięcie którejkolwiek z transz na osobnych 
warunkach. Ta ostatnia transza 24 500 000 zaciągana w grudniu ubiegłego roku była oparta o WIBOR 
3-miesięczny i plus marżę, marża wtedy oscylowała w wysokości  1,6 punktów procentowego. 
 
Radny Dariusz Wencepel 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Czy są jeszcze jakieś pytania? Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania tej uchwały. Kto z 
Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
Przechodzimy do punktu 6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu w 
Europejskim Banku Inwestycyjnym na finansowanie wydatków majątkowych miasta Tychy na lata 
2023-2026.  Proszę panie Naczelniku. 
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Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 
To nowa pula kredytu z EBI, którą planujemy zaciągnąć  w tym roku. Znaczy podpisać umowę i kredyt 
będzie wykorzystywany w 4 latach. To znaczy w latach 2023 do 2026. Transze wynoszą w tych latach 
odpowiednio w bieżącym roku 31,5, w przyszłym roku 88,5 miliona, w 2025 i 2026 po 40 000 000 
złotych. Kredyt w całości będzie wykorzystywany na sfinansowanie wydatków majątkowych w tych 
latach. Planowana spłata to lata 2024 do roku 2038. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
Przechodzimy do punktu 7. Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian uchwały 
budżetowej miasta Tychy na rok 2023. Proszę. 
 
Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 
Szanowni Państwo,  projekt przewiduje zwiększenie planu dochodów o kwotę 2 578 515 złotych i 
kwotę wydatków łącznie o 21 608 878 złotych. Zmiany dotyczą przede wszystkim rozliczenia  
projektów unijnych zarówno bieżących, jak i majątkowych. Jest tych projektów dosyć sporo. W 
niektórych przypadkach wprowadzamy do planu dochody w związku z tym, że nie wpłynęły one w roku 
ubiegłym, częściowo przeliczamy je do wysokości wynikających z pierwszych transz wpływu, a także 
są projekty, gdzie dochody zdążyły nam wpłynąć w roku ubiegłym. Tak że musimy je wycofać z planu 
roku bieżącego. Od strony wydatkowej  głównie dotyczą one wprowadzenia  do planu wydatków  tych 
pozycji, które nie zdołały być wykorzystane do końca ubiegłego roku budżetowego. Tych pozycji jest 
dosyć sporo. Dosyć szerokie uzasadnienie mają Państwo w uzasadnieniu do projektu tej uchwały. Z 
nowych pozycji tylko wspomnę o dwóch rzeczach. Wprowadzamy kwotę 4 400 000 złotych  na dotacje 
dla niepublicznych placówek oświatowych. Na etapie konstrukcji budżetu na rok 2023  
sygnalizowaliśmy, że tworząc ten projekt i podejmując uchwałę w grudniu, tamta kwota w pełni nie jest 
zabezpieczona, więc częściowo teraz wprowadzamy ją. Pewnie jeszcze uzupełnimy ją najpóźniej do 
końca, najpóźniej w drugim półroczu bieżącego roku. Z kolei drugą pozycją jest kwota  prawie  
3 000 000 złotych tytułem waloryzacji umowy inwestycyjnej z głównym wykonawcą zakończonej w 
2022 roku dotyczącej modernizacji systemu oświetlenia w mieście Tychy obszaru 1 i 3, czyli projektu 
realizowanego przy współudziale środków unijnych. Dziękuję. 
 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały.  
Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
Przechodzimy do punktu 8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 
finansowej miasta Tychy  na lata 2023-2038. Pan Naczelnik proszę. 
 
Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 
Szanowni Państwo, przedstawione zmiany w WPF-ie dotyczą lat 2023 do 2033. Jeśli chodzi o rok 
bieżący, to oczywiście są spójne ze zmianami budżetu miasta. Zmiany  w latach 2024-2033 wynikają 
przede wszystkim właśnie ze zmiany kwot wynikających z kredytu EBI, a także ze zmiany 
harmonogramów spłat, co ma wpływ właśnie na rozchody w latach 2025-2033, stąd następuje 
konieczność dokonania takich zmian. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania  projektu uchwały. 
Kto z Państwa jest przeciw?  Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
Przechodzimy do punktu 9. Jest to zaopiniowani projektu w sprawie pozytywnego zaopiniowania 
podwyższenia kapitału zakładowego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością w Tychach. Tu poproszę Panią Agnieszkę Wójcik. 
 
Inspektor Wydziału Przekształceń i Nadzoru Właścicielskiego Agnieszka Wójcik 
Dzień dobry. Tak, jak jest w uzasadnieniu do uchwały, Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej wystąpiło 
do gminy z wnioskiem o przekazanie wyżej wymienieni, znaczy wymienionych w uchwale działek przy 
ulicy Budowlanych oraz ulicy Owczarskiej. Działki te są niezbędne do prawidłowego korzystania z 
wymiennikowni oraz spółka chce uporządkować, zagospodarować teren wokół, teren przyległy do 
budynku administracyjno-biurowego. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania 
projektu uchwały. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie 
za, dziękuję. Przechodzimy do punktu 10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pozytywnego 
zaopiniowania podwyższenia kapitału zakładowego Regionalnego Centrum Gospodarki 
Wodnościekowej spółki akcyjnej z siedzibą w Tychach. Pani Agnieszka jeszcze raz, proszę. 
 
Inspektor Wydziału Przekształceń i Nadzoru Właścicielskiego Agnieszka Wójcik 
W tej uchwale chcemy wnieść do RCGW wytworzoną kanalizację sanitarną przy ulicy Malinowej, 
Mostowej oraz Grzybowej w związku z wykonywanym zadaniem własnym gminy przez spółkę.    
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
Przechodzimy do punktu 11. Jest to zaopiniowanie projektu uchwał w sprawie zmiany uchwały numer  
XXXIX/749/22  Rady Miasta Tychy z dnia 26 maja 2022 roku w sprawie pozytywnego zaopiniowania 
obniżenia kapitału zakładowego Śródmieście spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w Tychach. 
Proszę. 
 
Inspektor Wydziału Przekształceń i Nadzoru Właścicielskiego Agnieszka Wójcik 
Tak, tutaj mieliśmy w międzyczasie podwyższenie kapitału o 900 000 złotych. To podwyższenie było 
we wrześniu ubiegłego roku. Ono było zarejestrowane dopiero w grudniu i w związku z tym, nie 
mogliśmy dokonać tego obniżenia, a tutaj zmienia się kwota, którą będziemy obniżać z 55 844 500 
złotych  do kwoty 54 333 500 złotych. I tyle. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Ktoś z Państwa jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymał od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
 
Inspektor Wydziału Przekształceń i Nadzoru Właścicielskiego Agnieszka Wójcik 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Przechodzimy do punktu 12. Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zadań 
powiatu z zakresu rehabilitacji społecznej, na finansowaniu których w 2023 roku przeznacza się środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane w formie zaliczki. Pani 
Iwona Rogalska, proszę. 
 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska 
Dzień dobry. Szanowni Państwo, w celu zapewnienia ciągłości wypłat środków wystąpiliśmy do 
Prezesa PFRON o zaliczkę na realizację zadań z zakresu rehabilitacji społecznej. W związku z tym 
bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie uchwały. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 
Ktoś z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymał od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję 
ślicznie. Przechodzimy do punktu 13. Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały numer V/103/19 Rady Miasta Tychy z dnia 28 lutego 2019 roku w sprawie podwyższenia 
kryterium dochodowego, uprawniającego do uzyskania wsparcia w ramach wieloletniego rządowego 
programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 
 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska 
Szanowni Państwo, grudniem ubiegłego roku Rada Ministrów podniosła kryterium dochodowe ze 150 
na 200% procent w związku z tym nastąpiła konieczność zmiany naszej uchwały, by móc zrealizować 
ten program w mieście Tychy. Dlatego też bardzo proszę o pozytywne rozpatrzenie i zaopiniowanie 
uchwały. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały.  
Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymał od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 
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Przechodzimy do punktu 14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia powiatowego 
programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2023-2025  w mieście Tychy. Proszę. 
 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska 
Ustawodawca nakazuje Radzie Powiatu przyjęcie uchwały w sprawie powiatowego programu rozwoju 
pieczy zastępczej. Są to programy 3-letnie. Nasz program obejmuje takie 3 działy. Pierwszy dział są to 
rodziny zastępcze, drugi pełnoletni wychowankowie pieczy zastępczej i instytucjonalna piecza 
zastępcza. Materiały Państwo dostali. Jeżeli są jakiekolwiek pytania, to bardzo chętnie odpowiem i 
proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały. Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję ślicznie. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu 
uchwały. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. 
Dziękuję.  
 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Przechodzimy do punktu 15. Jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy oraz zawarcie umów 
dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy. 
 
Naczelnik Wydziały Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 
Ja Panie Przewodniczący.  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Bardzo proszę. 
 
Naczelnik Wydziały Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 
Witam Państwa. Przedstawiam Państwu projekt uchwały dotyczący wyrażenia zgody na odstąpienie 
od obowiązkowego trybu przetargu zawarcia umów dzierżawy oraz prośba o wyrażenie zgody na 
zawarcie tych umów. Załącznik do uchwały to 7 pozycji. Macie Państwo szczegółowo wskazany cel 
dzierżawy, położenie tej nieruchomości, jaka powierzchnia będzie przeznaczona do dzierżawy. Zatem 
proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu, co pozwoli nam na zawarcie umów. Dziękuję.  
 
Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 
Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały.  
Czy ktoś z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymał od głosu? Jednogłośnie za. Bardzo 
dziękuję. Przechodzimy do punktu 16. Sprawy bieżące  i wolne wnioski. Czy ktoś z Państwa ma jakieś 
wnioski? Jeżeli to wszystko to dziękuję. Zamykam dzisiejsze posiedzenie Komisji Finansów i do 
zobaczenia na Sesji Rady Miasta. Dziękuję. 
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